
یورش خشکسالی شدید به ترکیه

بر اســاس یک گزارش بین المللی جدید، خشکسالی در سراسر مدیترانه در حال تشدید است 
و ترکیه، اســپانیا و مراکش، بیشترین آسیب را از این بحران متحمل می شوند.

به گزارش ایسنا، ارزیابی خشکسالی ۲۰۲۵-۲۰۲۳ که توسط »مرکز ملی کاهش خشکسالی 
آمریکا« )NDMC( و کنوانســیون مبارزه با بیابان زایی ســازمان ملل )UNCCD( تهیه 
شــده و به عنوان یک »فاجعه جهانی با روند آهســته« توصیف شــده است، نشان می دهد 
که برخی از گســترده ترین و ویرانگرترین خشکســالی های ثبت شده در تاریخ، طی دو سال 

گذشته روی داده است.
از بین رفتن بی ســابقه محصولات کشــاورزی، کاهش ذخایر آب و افزایــش ناامنی انرژی، 
پیامدهای این خشکســالی هستند. دکتر مارک سووبودا، مدیر »مرکز ملی کاهش خشکسالی 
آمریــکا« و یکی از نویســندگان این گــزارش، گفت: کشــورهای مدیترانــه ای برای همه 

اقتصادهای مدرن، مانند قناری هایی در معدن زغال ســنگ هستند.
ترکیه در حال حاضر، شــاهد اثرات این خشکســالی اســت و این کشور در گزارش اخیر، به 
عنوان یکی از کانون های اصلی خشکسالی اروپا معرفی شده است. خشکسالی طولانی مدت، 
تقلیل آب های زیرزمینی را تســریع کرده، باعث ایجاد گودال های خطرناک شــده و ظرفیت 

بلندمدت ســفره های آب زیرزمینی در کشور را کاهش داده است.
 ســووبودا افزود: تلاش های سخت اسپانیا، مراکش و ترکیه برای تامین آب، غذا و انرژی در 
شرایط خشکســالی مستمر، آینده آب تحت گرمایش جهانی کنترل نشده را ترسیم می کند.

ترکیه در هفته های اخیر، با افزایش شــدید دما در سراســر کشــور روبرو شده که به فشار 
خشکســالی افزوده است. طبق اعلام سازمان هواشناســی دولتی ترکیه، پیش بینی می شود 

که دمای هوا در روزهای آینده در سراســر کشــور بسیار بالاتر از حد معمول فصلی باشد.
اداره هواشناســی اعلام کرد که شــهرهایی مانند ازمیر، آیدین، موغلا و دیاربکر ممکن است 
شــاهد دمای بالای ۴۴ درجه ســانتیگراد باشند. پیش بینی می شــود دمای هوا در آنکارا تا 
پایان هفته، به ۳۷ تا ۳۸ درجه برســد، در حالی که دمای هوای اســتانبول ممکن است به 

۳۵ درجه برسد.
بر اساس گزارش حریت دیلی نیوز، این سازمان هشدار داد که خطر آتش سوزی های جنگلی 
در مناطقی که گرمای شــدید با رطوبت کم و بادهای شدید همزمان می شود، زیاد است. در 
حالی که پیش بینی می شــود بخش هایی از استان های شــمال شرقی مانند آرتوین، ترابزون 
و ریزه، بارش باران را داشــته باشند، بیشــتر نقاط این کشور کشور همچنان خشک و بسیار 

گرم خواهد بود.

وزارت انرژی آمریکا هشــدار داد اگر ظرفیت بار پایه بیشتری به شبکه اضافه نشود، 
خاموشی ها ممکن است در سال های آینده، به طور قابل توجهی افزایش یابد.

به گزارش ایســنا، هشــدار این وزارتخانه در گزارشی منتشر شــد که بر اساس آن، 
بازنشســتگی زودهنگام ظرفیت تولید و تاخیر در جایگزینی ظرفیت با تاسیسات بار 
پایه جدید، عدم توازن بین تقاضا و عرضه را ایجاد کرده است. این عدم توازن، خطر 

افزایش دو برابری خاموشی ها تا سال ۲۰۳۰ را تشدید کرده است.
کریــس رایت، وزیر انرژی آمریکا، گفت: ایــن گزارش آنچه را که ما از قبل می دانیم 
تایید می کند: آمریکا نمی تواند مسیر ناپایدار و خطرناک کاهش انرژی را که رهبران 
قبلــی دنبال می کردنــد و به تعطیلی منابع انرژی بار پایه مانند زغال ســنگ و گاز 
طبیعی منجر می شــد، دنبال کند. رایت افزود: در ســال های آینده، صنعتی شدن 
مجدد آمریکا و مســابقه هوش مصنوعی، به عرضه قابل توجه بیشتر برق به صورت 
شــبانه روزی، قابل اعتماد و بدون وقفه نیاز خواهد داشــت. دولت ترامپ با تمرکز بر 
تمام اشــکال انرژی که مقرون به صرفه، قابل اعتماد و ایمن هســتند، این تامین را 

تضمین خواهد کرد.

شرکت قابلیت اطمینان آمریکای شمالی، دو سال است که با اشاره به گرمای شدید و 
همچنین افزایش وابستگی به منابع برق وابسته به آب و هوا، به ویژه تاسیسات بادی 
و خورشیدی، نســبت به خاموشی ها هشدار می دهد. آخرین هشدار در اوایل امسال 
منتشر شد و این شرکت، خطر خاموشی ها را به افزایش تقاضا برای برق نسبت داد. 
این افزایش به نوبه خود ناشی از تکثیر دیتاسنترها است که مقادیر زیادی برق مصرف 
می کنند. در همین حال، افزایش ظرفیت بادی و خورشــیدی، شبکه را ناپایدارتر و 

تامین برق را کمتر قابل اعتماد کرده است.
در این بین، افزایش ظرفیت بادی و خورشــیدی، شبکه را ناپایدارتر و تامین برق را 

کمتر قابل اطمینان کرده است.
بر اساس گزارش اویل پرایس، مدیریت فعلی وزارت انرژی انتظار دارد تا سال ۲۰۳۰، 
حدود ۲۰۹ گیگاوات ظرفیت جدید اضافه شــود و جایگزین ۱۰۴ گیگاوات ظرفیت 
از رده خارج شده شود. با این حال، وزارت انرژی اعلام کرد که فقط ۲۲ گیگاوات از 
این ۱۰۴ گیگاوات از تاسیســات بار پایه تامین خواهد شد که برای تضمین پایداری 

شبکه بسیار کم است.

توقف تولید سه مدل نیسان برای 
کانادا

نیســان موتــور، تحت تاثیر وضــع تعرفه هــای متقابل از ســوی آمریکا 
نادا در  نــادا بر صــادرات خودرو، تولید ســه مدل خودرو بــرای کا و کا
کارخانه هایش در تنســی و می سی ســی پی را به حالــت تعلیق درآورده 
به گزارش ایســنا، روزنامه نیکی ژاپن، چهارشنبه گزارش داد که  اســت.
ز ماه مه آغاز شــد،  شــامل شاســی بلندهای پث فایندر  توقف تولید که ا
نتیر تولید می سی ســی پی اســت. نو تولید تنســی و پیکاپ های فرا و مورا

واردات خودرو  بــر  اضافی  تعرفه  ۲۵ درصــد  آوریل،  آمریــکا در  دولت 
ر کرد. دا نادا را به اجرای تعرفه هــای تلافی جویانه وا اعمال کــرد و کا

طبــق گزارش رویترز، شــرکت مزدا موتــور نیز در ماه مــه اعلام کرد 
نادا در کارخانــه آلابامــا را متوقف کرده و در  کــه تولیــد به مقصــد کا
ارزش ســهام  د. فزایش خواهد دا ر آمریکا را ا عیــن حال تولیــد برای بازا
شــرکت خودروسازی نیســان در روز جاری در توکیو سه درصد کاهش 

به دلیــل محدودیت های چیــن در عرضه مواد  نیســان همچنیــن  یافت.
Leaf( را  معدنــی کمیــاب، تولید مدل جدید خــودروی برقی »لیف« )

می دهد. کاهش 
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آمریکا تعرفه ۵۰ درصدی بر 
واردات مس وضع می کند

دونالــد ترامپ، از اعمال تعرفه ۵۰ درصدی بر واردات مس، خبر داد و هدف 
از این اقدام را افزایش تولید این فلز حیاتی در آمریکا برای خودروهای برقی، 
سخت افزار نظامی، شبکه برق و بسیاری از کالاهای مصرفی دانست.به گزارش 
ایســنا، پس از اعلام تعرفه های برنامه ریزی شده توسط رئیس جمهور آمریکا 
که زودتر از انتظار صنعت، اعمال شــد و نرخ آن نیز بالاتر بود، قیمت مس 
در معامــلات آتی بازار کامکس آمریکا بیش از ۱۲ درصد افزایش یافت و به 
بالاترین سطحش رسید.ترامپ در کاخ سفید به خبرنگاران گفت: قصد دارد 
تعرفــه مس را اعلام کند اما نگفت که این تعرفــه چه زمانی اعمال خواهد 
شد. پس از صحبت های ترامپ، »هاوارد لوتنیک«، وزیر بازرگانی آمریکا، در 
مصاحبه ای با شبکه سی ان  بی سی گفت: تعرفه های مس احتمالا تا پایان ژوئیه 
یا اول اوت اعمال خواهد شد.تحلیلگران شرکت »آربی سی کپیتال مارکتس« 
اعلام کردند در صورت اجرای تعرفه، انتظار نوســانات کوتاه مدت در قیمت 
مس و سهام شــرکت های مس را دارند.دولت آمریکا در فوریه، از تحقیقاتی 
تحت عنوان بخش ۲۳۲، در مورد واردات این فلز سرخ خبر داد. مهلت پایان 
تحقیقات نوامبر بود اما »لوتنیک« گفت: این بررســی از قبل تکمیل شــده 
اســت.لوتنیک گفت: ایده این است که توانایی تولید مس را که برای بخش 
صنعت کلیدی اســت، به آمریکا برگردانیم. فلز مس در ساخت وساز، حمل 
ونقل، الکترونیک و بســیاری از صنایع دیگر استفاده می شود. آمریکا، تقریبا 
نیمــی از نیاز مس خود را هر ســاله وارد می کند و تنها ســه کارخانه ذوب 
مس دارد.سهام شرکت فریپورت-مک موران مستقر در فینیکس آریزونا که 
بزرگترین تولیدکننده مس در جهان است، در معاملات سه شنبه بیش از پنج 
درصد افزایش یافت. این شرکت ســال میلادی گذشته ۱.۲۶ میلیارد پوند 
)۵۷۱,۵۳۰ تن متریک( مــس در آمریکا تولید کرد. فریپورت از تعرفه های 
مس آمریکا ســود می برد اما نگران اســت که این عوارض به اقتصاد جهانی 
آســیب برساند و بر همین اساس، به ترامپ توصیه کرده است که بر افزایش 
تولید مس آمریکا تمرکز کند.طبق داده های اداره آمار آمریکا، کشــورهایی 
که قرار است بیشترین آسیب را از هرگونه تعرفه جدید مس آمریکا خواهند 
دید، شیلی، کانادا و مکزیک خواهند بود که طبق داده های اداره آمار آمریکا، 
در ســال ۲۰۲۴، بزرگترین تامین کنندگان مس تصفیه شده، آلیاژهای مس 
و محصولات مســی برای آمریکا بوده اند.شــیلی، کانادا و پرو، سه کشور از 
بزرگترین تامین کنندگان مس آمریکا، به واشــنگتن اعلام کردند که واردات 
از کشورهایشان، منافع آمریکا را تهدید نمی کند و نباید با تعرفه مواجه شود. 
هر سه کشور، قراردادهای تجارت آزاد با آمریکا دارند.»اوله هانسن«، رئیس 
بخش اســتراتژی کالا در ساکسو بانک، گفت: تعرفه ۵۰ درصدی بر واردات 
مس به شــرکت های آمریکایی که از این فلز استفاده می کنند، ضربه خواهد 
زد زیرا این کشور سال ها از تامین نیازهایش فاصله دارد.طبق گزارش رویترز، 
»هانسن« گفت: آمریکا در ۶ ماه گذشته، به اندازه یک سال تقاضا وارد کرده 
است، بنابراین سطح ذخیره سازی محلی کافی است. من پس از جهش اولیه، 

اصلاح قیمت مس را پیش بینی می کنم.

رکود تورمی بخش تولیدکننده 
چین رکورد ۲ ساله زد

رکــود تورمی بخــش تولیدکننده 
چیــن در ژوئن، به بدترین ســطح 
خود طی دو ســال گذشته رسید، 
زیــرا اقتصــاد این کشــور با عدم 
قطعیــت در مورد جنــگ تجاری 
جهانــی و کاهش تقاضــای داخل 
دســت و پنجه نرم  کرد و فشار بر 
سیاست گذاران برای اتخاذ اقدامات 
را تشــدید کرد.به  بیشتر  حمایتی 

گزارش ایسنا، در حالی که قیمت های مصرف کننده برای اولین بار در پنج 
ماه گذشته افزایش یافت اما این افزایش جزئی بود، زیرا رکود طولانی مدت 
بازار مســکن در دومین اقتصاد بزرگ جهان به موانع ناشــی از تعرفه های 
دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا بر شرکای تجاری افزود.شاخص قیمت 
تولیدکننده در ماه ژوئن نســبت به مدت مشــابه سال گذشته ۳.۶ درصد 
کاهش یافت که بدتر از کاهش ۳.۳ درصدی در ماه مه و بزرگترین کاهش 
از جــولای ۲۰۲۳ بود.دونگ لیجــوان، آمارشــناس اداره ملی آمار چین 
)NBS( گفت: برخی از صنایع صادرات محور از نظر قیمتی تحت فشــار 
قــرار دارند و عدم قطعیت در محیط تجارت جهانی، بر انتظارات صادراتی 
شــرکت ها تاثیر گذاشته اســت. فعالیت کارخانه های چین در ژوئن برای 
ســومین ماه متوالی، با سرعت کمتری کاهش یافت و اشتغال و سفارشات 
صادراتی جدید نیز در حال کاهش است.زیچون هوانگ، اقتصاددان چینی 
در موسســه »کپیتال اکونومیکس« گفت: ما انتظار داریم تقاضا در اواخر 
ســال جاری، با کاهش صادرات و کاهش حمایت مالی، تضعیف شود و از 
آنجایی که تقاضــای داخلی ضعیف، همچنان مانعــی برای اقتصاد چین 
است، شرکت ها برای افزایش فروش به تخفیف های قیمتی متوسل شده اند 
و مقامات را بر آن داشته است تا پایان جنگ های قیمتی صنعت خودرو را 
خواستار شوند.غول های تجارت الکترونیک چین شامل علی بابا و جی دی.

کام با برجسته شدن بازار مصرف کننده بی رمق، در ماه های اخیر یارانه های 
سنگینی را برای گسترش تهاجمی به سمت تحویل سریع متعهد شده اند.

هوانگ گفت: روند واگرا در قیمت های مصرف کننده احتمالا نشــان دهنده 
»اثــرات طرح معاوضه کالاهای مصرفی« اســت و افزود: با توجه به اینکه 
این افزایش احتمالا به زودی محو خواهد شــد، انتظار داریم تورم اساسی 
در اواخر امســال دوباره کاهش یابد.شاخص قیمت مصرف کننده، در ژوئن 
نســبت به مدت مشابه سال گذشــته، ۰.۱ درصد افزایش یافت و کاهش 
۰.۱ درصدی در ماه مه را معکوس کرد و بالاتر از پیش بینی نظرســنجی 
رویتــرز مبنی بر عدم تغییر نتیجه بود.دونگ از اداره ملی آمار چین گفت: 
افزایش قیمــت مصرف کننده عمدتــا به دلیل افزایــش قیمت کالاهای 
مصرفی صنعتی بوده است.شاخص قیمت مصرف کننده )CPI( به صورت 
ماهانه ۰.۱ درصد کاهــش یافت، در حالی که در ماه مه ۰.۲ درصد نزول 
کــرد و مطابق با پیش بینی های اقتصاددانان مبنی بر کاهش ۰.۱ درصدی 
بود. تورم اصلی، به اســتثنای قیمت های ناپایدار مواد غذایی و سوخت، در 
ژوئن نسبت به ژوئن سال گذشته، به ۰.۷ درصد افزایش یافت که بالاترین 

میزان در ۱۴ ماه گذشته است.

گزیده خبر

عارف: در طول جنگ ۱۲ روزه، یک روز هم سازندگی تعطیل نشد

صادرات کالا به ۳۹ کشور دنیا از 
گمرک بوشهر

ساعت تسویه سامانه پایا تغییر کرد

ایسنا/بوشــهر مدیرکل گمرک بوشــهراز صادرات کالا به ۳۹ کشور مختلف خبر داد و گفت: ۱۰ 
کشور عمده مقصد کالاهای صادراتی شــامل چین، امارات متحده عربی، هند، پاکستان، عمان، 
برزیــل، ترکیه، قطر، کویت و یمن اســت. علی ســلیمانی روز چهارشــنبه ۱۸ تیر در گفت وگو 
با خبرنگاران  صادرات کالا در ســه ماه نخســت  امســال از گمرکات استان را مورد اشاره قرار 
داد و گفت: در ســه ماه نخســت امســال حدود ۷ میلیــون و ۶۶۲ هزار تن کالا با احتســاب 
میعانات گازی به ارزش بیش از ۲.۷ میلیارد دلار از گمرکات اســتان صادر شــد. وی صادرات 
بدون احتســاب میعانات گازی در مدت یاد شــده را حدود ۷ میلیون و ۶۵۲ هزار تن اعلام و 

خاطرنشــان کرد: ارزش کالاهای صادراتی از گمرکات استان بوشهر........

رشد ۳۰ درصدی تولید نیروگاه های 
تجدیدپذیر کشور

٨٨ درصد مزارع کردستان دیم خیز 
است

بریکس نقش اقتصادی آمریکا را کمرنگ 
می کند
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هشدار آمریکا درباره افزایش خطر خاموشی ها
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عارف: در طول جنگ ۱۲ روزه، یک روز هم سازندگی تعطیل نشدگزیده خبر
تجاوزات اسرائیل، امنیت و ثبات 

غرب آسیا را در معرض خطر قرار 
داده است

وزیر امور خارجه در دیدار با ولیعهد عربســتان ســعودی گفت: تجاوز نظامی رژیم 
صهیونیســتی و آمریکا، امنیت و ثبــات در کل منطقه غرب آســیا را در معرض 
خطری بی ســابقه قرار داده است.به گزارش خبرگزاری مهر، شامگاه سه شنبه سید 
عباس عراقچــی وزیر امور خارجه در دیدار با محمد بن ســلمان ولیعهد و رئیس 
هیئت وزیران عربســتان ســعودی دیدار و گفتگو کرد.در این دیدار، روند روابط و 
همکاری های دوجانبه بررســی شد. وزیر امور خارجه کشورمان با تاکید بر اهتمام 
جمهوری اســامی ایران نســبت به تقویت روابط با عربســتان و دیگر کشورهای 
همسایه بر اساس حسن همجواری و منافع متقابل دو ملت، بر آمادگی ایران برای 
گسترش مناسبات در حوزه های مختلف اقتصادی و تجاری و فرهنگی تاکید کرد.

وزیر امور خارجه همچنین با قدردانی از موضع مسئولانه عربستان در محکوم کردن 
تجاوزات صورت گرفته علیه ایران، دیدگاه جمهوری اسامی ایران را راجع به وضعیت 
امنیتی منطقه متعاقب حمات نظامی مجرمانه رژیم صهیونیســتی و آمریکا علیه 
ایران تشــریح و تاکید کرد: تجاوز نظامی رژیم صهیونیســتی و آمریکا که آشکارا 
ناقض منشــور ملل متحد و حقوق بین الملل و نیز رژیم منع اشــاعه هسته ای بود، 
امنیت و ثبات در کل منطقه غرب آســیا را در معرض خطری بی سابقه قرار داده و 
موضع گیری منسجم و قاطع کشورهای منطقه علیه آن نشانه اجماع منطقه ای در 
مورد ضرورت چاره اندیشی جمعی جهت مقابله با توسعه طلبی و جنگ افروزی رژیم 
آپارتاید صهیونیستی است.ولیعهد عربستان ســعودی با ابراز رضایت از روند رو به 
رشد تفاهم و همکاری میان دو کشور بزرگ اسامی، تصریح کرد: رهبری عربستان 
مصمم به ادامه این مسیر و توسعه روابط در همه عرصه ها است.ولیعهد عربستان با 
تاکید بر محکومیت تجاوز نظامی علیه تمامیت ارضی و حاکمیت ملی ایران، صیانت 
از امنیت و ثبات منطقه را در گروی همکاری و تفاهم کشــورهای منطقه دانست و 
تاکید کرد: عربســتان از همه ظرفیت های خود برای جلوگیری از تشدید ناامنی و 
اســتفاده از ابزار دیپلماسی جهت حل مسائل استفاده خواهد کرد و در این زمینه 

آماده هر نوع مساعدت می باشد.

نقش راهبردی فراجا در کمک 
به تأمین امنیت ملی در جنگ 

تحمیلی ۱۲ روزه

در دیدار فرمانده کل فراجا با سرلشــکر موسوی نقش راهبردی فراجا در کمک به 
تأمین امنیت ملی در جنگ ۱۲ روزه و مبارزه با جاسوسان و مزدوران رژیم صهیونی 
بررسی شد.به گزارش خبرگزاری مهر، سردار سرتیپ پاسدار احمدرضا رادان فرمانده 
کل انتظامی کشور، با سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی رئیس ستاد کل نیروهای 
مســلح دیدار و گفتگو کرد.در این دیدار که با محور بررسی عملکرد، هماهنگی ها 
و الزامات آمادگی فراجا در مواجهه با تهدیدات نوین برگزار شــد، گزارشی از نقش 
کلیدی و مسئولیت های خطیر فرماندهی انتظامی جمهوری اسامی ایران در کمک 
به تأمین امنیت ملی کشــور در شرایط جنگ تحمیلی ۱۲ روزه رژیم صهیونیستی 
و آمریکا ارایه شــد.در این نشست، سرلشکر موســوی با تجلیل از اقدامات دقیق، 
هوشــمندانه و مقتدرانه فراجا در حفظ نظم عمومی، حمایت از جبهه پشــتیبانی 
داخلی در دوران نبرد و مهار تهدیدات ترکیبی و اطاعاتی دشمن، خاطرنشان کرد: 
فراجا طی جنگ تحمیلی ۱۲ روزه با اتکا به ظرفیت های انسانی و سازمانی خود و 
بهره گیری هوشمندانه از همراهی و همکاری متعهدانه مردم، در صحنه امنیت ملی 
و صیانت از جبهه درون کشور، حضوری مؤثر، تمام قد و هماهنگ با نیروهای مسلح 
و دیگر نهادهای اطاعاتی و امنیتی داشــته است و استمرار و تقویت این آمادگی، 
یکی از الزامات راهبردی دفاع ترکیبی کشــور است.ســردار رادان نیز در این دیدار 
اقدامات فراجا در ایام درگیری های اخیر، را تبیین و با اشاره به کشف و خنثی سازی 
چندین شبکه جاسوسی و عملیات روانی وابسته به سرویس های رژیم صهیونیستی 
و آمریکا گفت: با همکاری نزدیک با نهادهای امنیتی و اطاعاتی کشــور، موفق به 
شناسایی و دســتگیری تعدادی از جاسوســان و نیز انهدام گروه هایی از مزدوران 
دشــمن صهیونی و ناکام گذاردن آنان در اجرای جنایت طراحی شدیم که مواردی 
از آن به افکار عمومی اطاع رســانی شــد.فرمانده فراجا بر لزوم تداوم آمادگی های 
میدانی، ارتقای توان عملیاتی یگان های تخصصی و تقویت هماهنگی های بین بخشی 
در ســطوح فرماندهی تأکید کرد و افزود:امنیت کشــور در برابر تهدیدات نوین و 
آنچه در جنگ تحمیلی ۱۲ روزه شــاهد آن بودیم، نیازمند آمادگی دائمی، چابکی 
عملیاتی و تصمیم گیری هوشمندانه در لحظات بحرانی است. فراجا خود را موظف 
می داند در خط مقدم مقابله با نفوذ دشمن، فتنه های سایبری و اقدامات خرابکارانه، 

ایفای نقش کند.

رئیس شورای اطلاع رسانی دولت:

بنای حمله نداریم اما موشک جواب 
موشک است

رئیس شــورای اطلاع رسانی دولت گفت: مهم ترین عامل پیروزی ما در ایام جنگ ۱۲ 
روزه این بود که ملت به صحنه آمدند و پای عهد و پیمان خود ماندند. دیدیم که ملت 
همبســتگی خود را در سطح عالی به تصویر کشیدند. اینکه چطور باید این همبستگی را 
حفظ کرد مهم است.به گزارش ایسنا به نقل از  پایگاه اطلاع رسانی دولت، الیاس حضرتی 
در جلسه شــورای هماهنگی روابط عمومی های دستگاه های اجرایی کشور، با بیان اینکه 
فصل بسیار فشرده ای را در تاریخ پشت سر گذاشتیم، اظهار کرد: ما هشت سال جنگیدیم 
کــه زمان طولانی بود اما این ۱۲ روز جنگ تحمیلی با رژیم صهیونیســتی نکته هایی به 
اندازه همان هشت سال داشت.وی درباره برخی نکات ارزشمند حاصل از ۱۲ روز جنگ 
تحمیلی با رژیم صهیونیستی توضیح داد: نخستین نکته، نقش بی بدیل مردم بود. از روزی 
که تجاوز رخ داد از علائم تجاوز این تحلیل برمی آمد که این تجاوز برای براندازی طراحی 
شــده بود و اکنون با اعترافات مقامات رژیم صهیونیستی این تحلیل پررنگ تر می شود. 
بنابراین براندازی ۱۰۰ درصد طراحی و جوانب آن در نظر گرفته شــده بود. به طوری 
که شــخصیت های سیاســی و نظامی را ترورکنند، مردم را تشویق به حضور در خیابان 
کنند و شورش داخلی رخ بدهد و نهایتا جنگ روانی و رسانه ای برپاکنند.رئیس شورای 
اطلاع رسانی دولت گفت: رســانه ها و روزنامه های خارجی ابعاد عمیقی به داستان داده 
بودند، اما مردم در این مسیر همه چیز را خنثی کردند. مردم با شناخت و تحلیل درست 
صبورانه و همدلانه رفتار کردند و مســائلی که شاید حل آنها سالها باید طول می کشید، 

در این ۱۲ روز حل شد.

معــاون اول رئیس جمهور با قدردانــی از تاش ها و زحمات قرارگاه ســازندگی 
خاتم الانبیــاء )ص( تاکید کرد: در طول جنگ ۱۲ روزه یک روز هم ســازندگی 
تعطیــل نشــد.به گزارش خبرگزاری مهر، محمدرضــا عارف در بازدید از قرارگاه 
ســازندگی خاتم الانبیاء )ص( و نشســتی با فرماندهی و معاونت های این قرارگاه 
افزود: از همان ســال های اولیه آشــنایی با قرارگاه به خوبی در خاطر داریم که 
در پروژه هایــی که دچار تأخیر شــده بــود و بخش های مختلف بــا هیچ قیمتی 
حاضــر به ورود نبودند اما قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیــا )ص( به میدان آمد.

معــاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه از قــرارگاه خاتم الانبیاء )ص( انتظار 
داریــم همان راهبــرد ذاتی خود مبنی بــر ورود به هر پروژه ای که هر بخشــی 
وارد نمی شــود و یــا نیاز بــه میدان آمدن قــرارگاه وجــود دارد را ادامه دهد 
گفــت: قرارگاه ســازندگی باید در بخش های مهم و اولویت دار کشــور ورود کند 
و در کنار آن یک فرماندهی واحد و منســجم برای ســازندگی در کشــور داشته 
باشــیم.وی با تاکید بر ضرورت ورود قرارگاه ســازندگی خاتــم الانبیا )ص( در 
بخش هــای نرم افزاری و حوزه هــای مرتبط با فناوری اطاعــات تصریح کرد: با 
وجــود نیروهای جوان و با پتانســیل در قــرارگاه و همچنین بخش دانشــگاهی 
کشــور ضــرورت دارد در زمینــه فناوری های نویــن به فضای امنی در کشــور 

برســیم.عارف با اشــاره به اینکه بهره گیری از ظرفیت هــای بخش خصوصی یکی 
از مزیت هــای مهم قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا )ص( اســت بیان کرد: بخش 
خصوصی به این نتیجه رســیده کــه می تواند از طریق قرارگاه بهتر در پروژه های 
عمرانی و زیرســاختی وارد شــود و این قــرارگاه نیز با اشــراف کامل در بخش 
خصوصی توانســته اســت راهبرد نظــام در بهره گیری از بخــش غیردولتی را به 
خوبی دنبال کند.وی با اشــاره بــه همکاری های خوب قرارگاه خاتم الانبیاء )ص( 
بــا دولت های مختلف، یادآور شــد: هیچگاه از قرارگاه جواب منفی نشــنیدیم و 
بــا وجود تمامی مشــکات و عــدم تخصیص ها همواره در طرح هــای عمرانی و 
زیرســاختی کشــور خوش درخشــیده اســت.معاون اول رئیس جمهور در بخش 
دیگری از ســخنان خود با تبریک و تســلیت شهادت ســرداران بی نظیر اسام و 
ایران در جنگ تحمیلی ۱۲ روزه گفت: با ســردار ســامی از زمانی که قائم مقام 
دانشــگاه امام حســین )ع( بود همکاری داشــتم و همچنین در جلســات مجمع 
تشــخیص مصلحت نظــام هم در کنار ســردار باقری حضور داشــتم که همگان 
از شــخصیت والا و ظرفیــت منحصر به فرد ایشــان آگاهی دارنــد و با توجه به 
شــناخت از آنــان، در این جنگ این عزیزان و نیروهای بــا ظرفیت و نگاه عمیق 
و راهبردی را از دســت دادیم.وی همچنین با اشــاره به ویژگی های شــخصیتی 

ســردار حاجی زاده، خاطر نشــان کرد: ســردار حاجی زاده نیز به هر استادی و 
به همه دانشــگاهیانی که می توانســتند مشــکلی را در کشــور حل کنند و یا در 
خدمت کشــور باشــند، بدون آنکه گرایش فکری آنها را مدنظر قرار دهد، احترام 
می گذاشــت و در بهره گیــری از ظرفیت هــای آنان نگاهی تخصصی داشــت.وی 
همچنیــن با تبریک به نظام جمهوری اســامی ایران که در یــک تجاوز خائنانه 
و خشــن که با پرچم داری رژیم صهیونیســتی پیروز شــد تاکید کرد: باور داریم 
در جبهــه میدان پیروز شــدیم و ظرفیت کشــور به گونه ای اســت که ظرف ۱۲ 
ســاعت پس از شهادت سرداران کشور برای حســاس ترین و مهمترین سمت های 
دفاعــی و نظامــی جایگزین انتخاب می شــود و همه اســتقبال می کنند که این 
هیچ چیزی جز معجزه نیســت.عارف با اشــاره به موفقیت و پیروزی کشــور در 
جبهــه اقتصادی و ســازندگی در جنگ ۱۲ روزه ادامــه داد: در طول جنگ ۱۲ 
روزه یــک روز ســازندگی هم تعطیل نشــد در بخش تولید نیــز همین گونه بود 
و کارخانه هــا به صورت داوطلبانه شــیفت شــبانه روزی داشــتند و پیروزی در 
جبهــه اجتماعی دلیل موفقیت در ســایر جبهه ها بود.معــاون اول رئیس جمهور 
گفت: دشــمنان به این گمان جنگ را آغاز کردند که پس از شــهادت سرداران 
و پیــروزی در میدان در روزهای پس از آغاز با تظاهرات مردمی پرونده بســته 
شــود و در مذاکره با آمریکا جمهوری اســامی ایران همه خواســته های آنان را 
بپذیــرد که مــردم ناباورانه به میدان آمدنــد و حتی منتقدیــن و معترضین نیز 
صدای واحد ایران را ســر دادند که پیروزی در جبهه اجتماعی به ســایر جبهه ها 
کمک کرد.وی همچنین به راهبرد و شــعار آزاد ســازی قدس شــریف اشــاره و 
تاکیــد کرد: جریانی کــه در کنار بنیانگــذار کبیر انقاب اســامی بود از پیش 
از پیروزی انقاب به دنبال آزادی مردم فلســطین و قدس شــریف بوده اســت 
که با این وجود باید آمادگی لحظه ای خود را در برابر دشــمنان داشــته باشــیم 
که در این صورت کســی جرأت و خیــال تجاوز نخواهد داشــت.عارف همچنین 
بــا تقدیر از قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا )ص( برای ادامه روند ســازندگی و 
اجــرای طرح های بزرگ کشــور در طول جنگ ۱۲ روزه تصریح کــرد: مهمترین 
دلیــل موفقیــت جبهه اقتصادی همراهــی مردم در خرید کالاها بــه اندازه نیاز 
و همچنیــن ادامه رونــد فعالیت های تولیــدی بود و قرارگاه ســازندگی نیز در 
وضعیــت جنگی و حتــی ایام تعطیــل بــه فعالیت های خود ادامــه می دادند و 
قرارگاه باید آمادگی داشــته باشــد تحت هر شرایطی به ســازندگی آسیبی وارد 
نشــود.معاون اول رئیــس جمهور همچنیــن بر ضرورت آمادگــی همه نهادهای 
نظامــی و امنیتی برای مقابله با شــیطنت های دشــمنان و پرهیز از پرداختن به 
مســائل غیرضروری و غیر اولویت دار تاکید کرد.ســردار عابــد فرمانده قرارگاه 
خاتــم الانبیا )ص( نیز در این نشســت با اشــاره به اینکه دیــدار معاون اول از 
این قرارگاه قوت قلبی برای کســانی اســت که در راه ســازندگی کشــور تاش 
می کننــد تاکید کرد: قرارگاه ســازندگی به عنوان بازوی اجرای نظام در مســیر 
خدمــت بی وقفه به ملت و دولت ها بوده اســت و پس از تجاوز رژیم کودک کش 
برای بازسازی زیرســاخت ها در کنار روند اجرای پروژه های کشور آمادگی کامل 
داریم.همچنیــن معاون اول رئیس جمهور از نمایشــگاه دســتاوردها، فعالیت ها و 
اقدامات قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیاء )ص( در حوزه های مســئولیت اجتماعی 
و محرومیت زدایــی، فنــاوری اطاعــات و ارتباطات، کشــاورزی و آبزی پروری، 
حــوزه دریایــی، نفت، گاز و پتروشــیمی، آب و نیرو، دانــش و پژوهش، صنعت 
و معــدن، شهرســازی و راه آهن و متــرو بازدید کرد.عــارف در ادامه در مرکز 
فرماندهی و پایش پروژه های قرارگاه ســازندگی خاتــم الانبیا )ص( حضور یافت 
و پــس از ارائه گزارشــی از مهمتریــن پروژه های خاتمه یافتــه از ابتدای دولت 
چهاردهــم در ارتبــاط تصویری با محل برخی از طرح های نفت و گاز، آبرســانی 
و انتقال آب و راهســازی ضمن عرض خدا قوت و قدردانی از دســت اندرکاران، 
مهندســان و مجریــان این طرح ها در جریان روند اجــرای آنان قرار گرفت. وی 
در ایــن ارتباط هــای تصویری تاکید کرد: بســیاری در دنیا فکــر نمی کردند که 
از نظــر فنی به خوداتکایی برســیم اما مهندســان و جوانان قرارگاه ســازندگی 

خاتم الانبیاء )ص( نشــان دادند که هر کاری بخواهنــد می توانند انجام دهند.

رییس جمهور گفت: فعالان عرصه سامت، به ویژه پرستاران عزیز و دلسوز همچون دوران 
شیوع کرونا، عرصه خدمت را رها نکرده و برگ زرین دیگری بر دفتر افتخارات نظام پزشکی 
و ســامت کشور افزودند. به گزارش خبرگزاری مهر، مسعود پزشکیان در پیامی به منظور 
قدردانی از خدمات متعهدانه کادر درمان و به ویژه پرســتاران دلسوز در دوران پر مخاطره 
جنــگ تحمیلی ۱۲ روزه تصریح کرد: نقش مؤثر و همدلانه همــه این عزیزان در میدان 
خدمت، تجلی عشــق و ایمان بی پایان به ایران و ایرانی و وطن دوســتی است که بی تردید 
برآمده از همدلی، وفاق و همبستگی ملی است؛ این انسجام و پیوستگی که در این رخداد در 
میان آحاد مردم شکل برجسته ای به خود گرفت، به یقین پاسدار عزت، استقال و پیشرفت 
کشور عزیزمان در ادامه مسیر خود و سدی محکم در برابر هرگونه هجمه و تهدید دشمنان 

این سرزمین خواهد بود. متن پیام رئیس جمهور به شرح زیر است؛

بسم الله الرحمن الرحیم

در تاریخ پرافتخار انقاب اســامی، لحظــات ماندگاری از ایثار و فــداکاری مردم بزرگ 
ایران در آزمون های ســخت رقم خورده که همواره مایه عــزت و مباهات مردم این مرز و 
بوم اســت. در جریان تهاجم ناجوانمردانه رژیم جعلی صهیونیستی با پشتیبانی آمریکا به 
میهن عزیزمان نیز شاهد جلوه های درخشانی از همدلی، فداکاری و مسئولیت پذیری آحاد 
مردم در عرصه های مختلف بودیم.در این همبســتگی و وفاق ملی، در کنار مجاهدت های 
شبانه روزی نیروهای مسلح جان بر کف کشورمان در دفاع از کیان کشور، بخش های مختلف 

خدمت رسانی همچون واحدهای امدادی، درمانی و رسانه ای، با وجود بمباران وحشیانه رژیم 
کودک کش صهیونی، لحظه ای از کار دست نکشیده و با به خطر انداختن جان عزیز خود، 
به فعالیت خدمات دهی به وهم وطنان ادامه دادند و دشمن را در دست یابی به اهداف شوم 
خود ناکام گذاشــتند. در این میان، فعالان عرصه سامت و کادر درمان، به ویژه پرستاران 
عزیز و دلســوز همچون دوران شــیوع کرونا، عرصه خدمت را رهــا نکرده و متعهدانه 
در لحظات پرمخاطره جنــگ، التیام بخش زخم های مجروحان و تکیه گاه خانواده های 
داغدار شــده و بزرگ زرین دیگری بر دفتر افتخارات نظام پزشــکی و سامت کشور 
افزودند.نقش مؤثر و همدلانه همه این عزیزان در میدان خدمت، تجلی عشق و ایمان 
بی پایان به ایران و ایرانی و وطن دوســتی است که بی تردید برآمده از همدلی، وفاق و 
همبستگی ملی است.این انســجام و پیوستگی که در این رخداد در میان آحاد مردم 
شکل برجســته ای به خود گرفت، به یقین پاسدار عزت، اســتقال و پیشرفت کشور 
عزیزمان در ادامه مســیر خود و سدی محکم در برابر هرگونه هجمه و تهدید دشمنان 
این ســرزمین خواهد بود.این جانب با آرزوی ســامتی، عزت و توفیق روزافزون برای 
همه خدمتگزاران شــریف کشــور، بار دیگر از همه نهادها و نیروهایــی که با ایثار و 
روحیــه ای کم نظیر در روزهای ســخت جنگ ۱۲ روزه تحمیلــی و پس از آن، مرهم 
دردهای مردم بوده و چراغ امید را در دل ملت روشن نگه داشتند، صمیمانه قدردانی 
می کنــم و بــاور دارم که خدمات و مجاهدت آنان در پیشــگاه الهی مأجور بوده و در 
حافظه تاریخی ملت ایران برای همیشــه ماندگار خواهد ماند. مسعود پزشکیان رئیس 

جمهوری اسامی ایران

رئیس جمعیت هال احمر گفت: آمادگی بسیار خوب، ۳.۵ میلیون نفر داوطلب و ۷۰ هزار نفر تیم واکنش سریع 
داریم.به گزارش ایسنا، پیرحسین کولیوند در مراسم بزرگداشت سردار شادمانی و رشید در جمع خبرنگاران، گفت: 
سردار شادمانی سرداری غیور شجاع و فرمانده متفکری بود. من ایشان را از تیپ ۳۲ انصار می شناسم و بسیجی 
زیردست سردار شادمانی بودم. ایشان توانست آن تیپ ۳۲ را تبدیل به لشکر کند.رئیس جمعیت هال احمر درباره 
اظهارات بی اساس ترامپ، تصریح کرد: پاسخش را محکم گرفت. هیچ کسی حق تعرضی ندارد.وی درباره آمادگی 
هال احمر گفت: آمادگی خیلی خوب، ۳.۵ میلیون نفر داوطلب و ۷۰ هزار نفر تیم واکنش سریع داریم. ما در این 
مدت فقط ۸ هزار و ۲۰۰ نفر بکارگیری کردیم و مابقی آنها ذخیره بودند، آمادگی ما خوب است.کولیوند در پاسخ به 

این پرسش که آیا آسیبی به تجهیزات هال احمر وارد شده است، اظهار کرد: بله، اما جبران شده است.

مشاور و دستیار فرمانده کل قوا گفت: فرماندهی سرداران شهید رشید و شادمانی، بنیه 
دفاعی نیروهای مسلح کشورمان را افزایش داد.به گزارش ایسنا، سیدیحیی رحیم صفوی 
در مراسم بزرگداشت شهدای اقتدار سردار رشید و سردار شادمانی در جمع خبرنگاران، 
گفت: فرماندهی آنان در  بخش های مختلف نیروهای مسلح بنیه دفاعی کشور عزیزمان 

ایران را افزایش داد.

کولیوند: ۳.۵ میلیون نفر داوطلب هلال احمر 
داریم

سردار صفوی: فرماندهی 
شهیدان رشید و شادمانی بنیه 

دفاعی ایران را افزایش داد

پرستاران در جنگ ۱۲ روزه برگ زرینی بر دفتر خاطرات سلامت کشور افزودند
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گزیده خبرگزیده خبر

بریکسنقشاقتصادیآمریکاراکمرنگمیکند

اقتصاددان ارشــد موسسه اقتصاد رشد »پیوتر استولیپین« گفت: نقش کشورهای بریکس 
و کشورهای در حال توسعه در اقتصاد جهانی همچنان در حال افزایش است، زیرا اهمیت 
آمریکا و کشورهای غربی به طور کلی در مسیر کاهش قرار دارد و آمریکا تمام تلاش خود را 

برای دفاع از منافعش خواهد کرد.
به گزارش ایسنا، بوریس کوپیکین گفت: متوقف کردن بریکس و سایر کشورها با اقداماتی 
مانند محدودیت های تجاری یا تحریم ها، امکان پذیر نخواهد بود و برعکس، چنین اقداماتی 
تلاش ها برای کاهش وابســتگی به بازارها و سیســتم مالی غربی را تحریک می کند و این 
تعادل به تدریج تغییر خواهد کرد و منعکس کننده واقعیت های اقتصادی و جمعیتی است.

وی اظهار کرد: مسدود کردن ذخایر روسیه، بانک های مرکزی طیف وسیعی از کشورها را 
به افزایش سهم طلا و کاهش سهم دلار در ذخایرشان سوق داده و تصمیم اخیر چین برای 
محدود کردن صادرات عناصر خاکی کمیاب، آمریکا را به ســرعت از هرگونه تمایلی برای 
ادامه جنگ تجاری با چین منصرف کرده اســت.آنتون سویریدنکو، مدیر اجرایی موسسه 
اقتصاد رشد »پیوتر استولیپین« گفت: نیاز به شکل دهی تعادل جهانی جدید وجود دارد که 
منافع آمریکا، کشورهای عضو بریکس و سایر کشورها را در نظر بگیرد و افزود: خلاء در این 
زمینه کاملا قابل مشاهده است که به خودی خود برای سیاستمداران چندان خوب نیست. 
نظم جهانی، آشکارا به پیکربندی جدیدی نیاز دارد و  این دقیقا همان چیزی است که در 

مجمع بریکس به تفصیل در مورد آن صحبت شد و از دیگر موارد مورد بحث، تنظیم مجدد 
نهادهای بین المللی و سازمان ملل بود.

نیویورک تایمز: تهدید تعرفه ۱۰ درصدی ترامپ تاثیری بر همکاری کشــورهای بریکس 
نداردروزنامه نیویورک تایمز گزارش کرد، کشورهای عضو بریکس با وجود تهدیدهای دونالد 
ترامپ، رئیس جمهور آمریکا، مبنی بر اعمال تعرفه های ۱۰ درصدی بر هر کشــوری که از 
»سیاست ضد آمریکایی« این گروه اقتصادی حمایت کند، همکاری تجاری خود را گسترش 
خواهند داد.طبق برآورد این نشــریه، سیاست تجاری تهاجمی کاخ سفید نتیجه معکوس 
داشته است و بزرگترین اقتصادهای جهان ترجیح می دهند برای وابستگی کمتر به آمریکا، 
با یکدیگر تجارت کنند.این روزنامه نوشــت: تلاش بــرای افزایش تجارت در گروه بریکس 
نشان می دهد که چگونه تعرفه های ترامپ، روابط اقتصادی جهانی را از نو ترسیم می کند و 
شرکای تجاری آمریکا را به سمت بازارهای دیگر سوق می دهد. علاوه بر این، اعضای بریکس 
حق اعمال تعرفه های تلافی جویانه را در صورت تشدید جنگ تجاری توسط واشنگتن برای 
خود محفوظ نگه می دارند.پیش از این، در بیانیه مشــترکی که پس از اجلاس ریودوژانیرو 
منتشر شد، کشورهای عضو بریکس علیه اقدامات یکجانبه تجاری و مالی، از جمله افزایش 
تعرفه هــا و ایجاد موانع غیرتعرفه ای که بــه ایجاد عدم تعادل تجاری و مغایر با هنجارهای 

سازمان تجارت جهانی منجر می شود، گفت وگو کردند.
بریکس در ایجاد موسسات جدید پیشگام خواهد بودایگور ماکاروف، رئیس دپارتمان اقتصاد 
جهانی در دانشــکده عالی اقتصاد روسیه گفت: کشــورهای بریکس قصد دارند موسسات 
بین المللی در زمینه های جدیدی مانند هوش مصنوعی و تامین مالی اقلیمی، ایجاد کنند.

به گفته این تحلیلگر، بریکس در اجلاس برزیل چندین حوزه مهم را شناســایی کرد که 
می خواهد همکاری در این بخش ها را افزایش دهد و در ایجاد موسسات جهانی پیشگام شود 
و افزود: اول از همه، تامین مالی اقلیمی خواهد بود که برای آن چارچوب جداگانه تدوین و 
منتشر شده و حوزه دوم، هوش مصنوعی است.به گفته ماکاروف، حاکمیت جهانی در زمینه 
هوش مصنوعی عملا وجود ندارد و کشورهای بریکس در مورد توسعه هوش مصنوعی در 
موقعیت های متفاوتی قرار دارند و منافع متفاوتی نیز وجود دارد. کشورهای عضو بریکس در 
این اجلاس برای اولین بار تلاش کردند تا برخی اصول را تدوین کنند. این اصول بسیار کلی 
هستند، اما اولین سند از نوع خود محسوب می شوند که در آن کشورهایی در این مقیاس، 
نگرشی نسبت به هوش مصنوعی تدوین و سعی می کنند برخی اصول اساسی نحوه اجرای 

آن را با در نظر گرفتن اصول برابری و ویژگی های ملی تعریف کنند.
خبرگزاری تاس گزارش کرد، اجلاس بریکس از ششم تا هفتم جولای در ریودوژانیرو برگزار 
شد. علاوه بر کشورهایی که عضو و شریک این گروه هستند، نمایندگانی از کشورهای دیگر 
از جمله شیلی، مکزیک، ترکیه و اروگوئه نیز در آن حضور داشتند. موضوعات اصلی بحث 
شامل مراقبت های بهداشتی، تجارت، سرمایه گذاری، امور مالی، تغییرات اقلیمی، مدیریت 

هوش مصنوعی، صلح و امنیت بود.

مدیرکل گمرک استان خبر داد

صادرات کالا به ۳۹ کشور دنیا از 
گمرک بوشهر

ایسنا/بوشــهر مدیرکل گمرک بوشــهراز صادرات کالا به ۳۹ کشــور مختلف خبر داد و 
گفــت: ۱۰ کشــور عمده مقصد کالاهای صادراتی شــامل چین، امــارات متحده عربی، 
هند، پاکســتان، عمان، برزیــل، ترکیه، قطر، کویت و یمن اســت. علی ســلیمانی روز 
چهارشــنبه ۱۸ تیر در گفت وگو با خبرنگاران  صادرات کالا در ســه ماه نخست  امسال 
از گمرکات اســتان را مورد اشاره قرار داد و گفت: در ســه ماه نخست امسال حدود ۷ 
میلیون و ۶۶۲ هزار تن کالا با احتســاب میعانــات گازی به ارزش بیش از ۲.۷ میلیارد 
دلار از گمرکات استان صادر شــد. وی صادرات بدون احتساب میعانات گازی در مدت 
یاد شــده را حدود ۷ میلیون و ۶۵۲ هزار تن اعلام و خاطرنشــان کرد: ارزش کالاهای 
صادراتی از گمرکات اســتان بوشــهر بدون احتســاب میعانات گازی حدود ۲ میلیارد و 
۷۴۹ میلیون دلار ثبت شده است.ســلیمانی عمده کالاهای صادراتی از گمرکات استان 
بوشــهر را محصولات پتروشــیمی، میعانات گازی، ســیمان، انواع آبزیان ، مواد معدنی، 
ســبزیجات و صیفی جات تازه ذکر کرد و افزود: در ســه ماه نخســت امســال افزون بر 
۱۸۰ هــزار تن کالا به ارزش حدود ۴۸۳ میلیون و ۴۸۰ هــزار دلار از طریق گمرکات 
اســتان بوشهر به کشور وارد شد که نســبت به مدت مشابه سال گذشته از نظر وزنی ۳ 
درصد افزایش و ارزشــی ۱۰ درصد کاهش یافته است. وی اضافه کرد: بیشترین میزان 
صادرات از گمرکات ۱۱ گانه اســتان بوشــهر مربوط به گمرک منطقــه ویژه اقتصادی 
انــرژی پارس می باشــد که از نظر وزنــی ۸۰ و از نظر ارزشــی ۹۲ درصد از کل حجم 

است. داده  اختصاص  به خود  را  صادرات 

طبق اعلام بانک مرکزی

ساعت تسویه سامانه پایا تغییر کرد

ساعات چرخه های دوم و سوم تسویه سامانه پایا در تمامی ایام هفته در راستای ارائه خدمت بهینه 
به آحاد مردم از روز پنجشنبه )۱۹ تیرماه سال جاری( تغییر می کند.به گزارش ایسنا، در راستای 
تصمیمات اتخاذ شــده توســط هیات دولت در خصوص کاهش ساعت کاری بانک ها و ادارات با 
هدف مدیریت بهینه مصرف انرژی در کشور، از روز پنجشنبه )۱۹ /۰۴ /۱۴۰۴( ساعات چرخه های 
دوم و سوم تسویه سامانه پایا در تمامی ایام هفته در راستای ارائه خدمت بهینه به آحاد مردم به 
شرح زیر مطابق با ساعات کاری جدید تغییر می یابد:ساعت تسویه چرخه اول ۳:۴۵ساعت تسویه 
چرخه دوم ۹:۴۵ساعت تسویه چرخه سوم ۱۲:۴۵ساعت تسویه چرخه چهارم ۱۸:۴۵لازم به ذکر 
است؛ تک چرخه روزهای تعطیل تا اطلاع ثانوی نیز به ساعت ۱۲:۴۵ موکول شده و چرخه اول 

تسویه شاپرکی )۳:۴۵( در ایام مزبور هیچگونه تغییری نخواهد داشت.

ارتقای کیفیت صادراتی محصولات 
کشاورزی با ساشه های نانویی ایرانی

فناوران یکی از شــرکت ها با طراحی و تولید ساشــه های نانوجاذب اتیلن، گام مهمی در کاهش 
ضایعات محصولات کشــاورزی پس از برداشــت، حفظ کیفیت میوه ها و تقویت صادرات 
ایران برداشته است.به گزارش ایسنا، در شرایطی که بخش بزرگی از محصولات کشاورزی 
به دلیل نبود زیرســاخت های نگهداری مناسب، پیش از رسیدن به بازار مصرف دچار فساد 
و ضایعات می شــوند، بهره گیــری از فناوری های نوین ماننــد نانوجاذب ها می تواند راهی 
مؤثر برای افزایش بهره وری و پایداری در زنجیره تأمین محصولات کشــاورزی باشــد. در 
این راســتا یکی از شــرکت های فناور با تکیه بر فناوری نانو، محصولــی مؤثر برای حفظ 
تازگی و ماندگاری میوه ها، ســبزیجات و گل ها ارائه داد.ساشه های تولیدی این شرکت از 
جاذب های نانوســاختار برای جذب گاز اتیلن بهره می برند. اتیلن گازی است که به صورت 
طبیعی در بســیاری از میوه ها و ســبزیجات تولید می شود و به عنوان »هورمون رسیدن« 
عمل می کند. تجمع این گاز در محیط بســته می تواند روند رسیدن میوه را تسریع کند و 
در نتیجه، منجر به فساد و کاهش عمر مفید آن شود. ساشه های نانوجاذب اتیلن با جذب 
مؤثر این گاز، موجب کند شــدن فرآیند رســیدگی و در نهایت، افزایش زمان ماندگاری 

می شوند. محصولات 

رئیس سازمان حمایت از صنایع کشور:

بازگشت واحدهای راکد در 
دستور کار دولت قرار دارد

ایسنا/لرســتان رئیس هیأت حمایت از صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: بازگشــت 
واحدهای راکد در دســتور کار دولت قرار دارد و از مهم ترین اقدامات دولت اســت.اکبر صادقی 
چهارشــنبه، ۱۸ تیر در ســفر به بروجرد در جریان بازدید از کارخانه کاشی بروجرد، اظهار کرد: 
مهم ترین اقدام دولت رفع موانع و احیای واحدهای راکد اســت.وی خاطرنشان کرد: ارتقا و تداوم 
فعالیت این واحد به ظرفیت بالاتر به حمایت و همکاری همه دستگاه ها نیاز دارد و در این راستا 
وزارت صنعت، معدن و تجارت  بازگرداندن ســایر واحدهای راکد را به مدار تولید با اســتفاده از 
ظرفیت های قانونی و همکاری بخش خصوصی دنبال می کند.رئیس هیأت حمایت از صنایع وزارت 
صمت اضافه کرد: حمایت های عملی و ســرمایه گذاری بخش خصوصی نقش تعیین کننده ای در 
بهبود وضعیت صنایع و ایجاد اشتغال پایدار داشته است.صادقی بیان کرد: با توجه به وجود مواد 
اولیه کافی در استان، تکمیل زنجیره تولید و بهره وری هرچه بیشتر از اولویت های سازمان است .

اعلام کرد وزیر جهاد کشاورزی  معاون 

تجهیز ۳ میلیون هکتار اراضی کشــور به آبیاری نوین،  پیگیری 
آبیاری مدیریت  هوشمندسازی 

ایســنا/کرمان معاون آب و خاک وزارت جهاد کشــاورزی گفت: تاکنون بیش از سه 
میلیون هکتار از اراضی آبی کشــور به سامانه های آبیاری نوین تجهیز شده و موضوع 
هوشمندســازی مدیریت آبیــاری به صورت جدی در معاونــت آب و خاک پیگیری 
می شــود.عطاءالله ابراهیمی ۱۸ تیر در حاشیه بازدید از مرکز رشد شرکت های فناور 
دانشــگاه ولی عصر)عج( رفسنجان با اشــاره به اهمیت مدیریت منابع آب در کشور، 
اظهار کرد: یکــی از بزرگ ترین چالش های امروز دنیا، محدودیت منابع آبی اســت. 
کشور ما نیز به دلیل قرار گرفتن در منطقه ای گرم و خشک و به ویژه استان کرمان و 
دشت رفسنجان، همواره با مشکل کم آبی دست وپنجه نرم می کند.وی افزود: تنها راه 
برون رفت از این بحران، حرکت به ســمت افزایش بهره وری و استفاده از فناوری های 
جدید است تا بتوانیم امنیت غذایی کشور را تضمین کنیم. خوشبختانه این مهم طی 
ســال های اخیر در کشور ما به طور جدی دنبال شــده و وزارت جهاد کشاورزی نیز 
توســعه سامانه های نوین و هوشمندسازی آبیاری را در اولویت قرار داده است.معاون 

آب و خاک وزارت جهاد کشــاورزی، با تاکید بر اهمیت شرکت های دانش بنیان فعال 
در این حوزه تصریح کرد: در این مدت تلاش کردیم شرکت های دانش بنیان موفق را 
که در حوزه اجرای پروژه های آبیاری هوشمند فعالیت داشته اند، شناسایی و حمایت 
کنیم. شــرکتی که امروز از آن بازدید به عمل آمد، یکی از شــرکت های دانش بنیان 
پیشرو است که فناوری آبیاری هوشمند را در بخشی از مزارع و باغات استان کرمان 
اجرا کرده اســت.وی با اشاره به گزارش ها و مشاهده های صورت گرفته در این بازدید، 
افزود: این شــرکت موفق شــده قابلیت های مطلوبی در زمینــه بهبود مدیریت آب 
عرضه کند و امیدواریم با حمایت و راهبری مناســب، شاهد توسعه و گسترش هرچه 
بیشــتر این فناوری در سطح کشور باشیم تا بخشی از مشکلات کم آبی در شهرستان 
رفسنجان و دشــت رفسنجان مرتفع شود.ابراهیمی در پایان خاطرنشان کرد: تقویت 
شــرکت های فناور و گسترش فناوری های نوین آبیاری می تواند گام بلندی در جهت 

مدیریت بهینه آب در کشور و تأمین پایدار امنیت غذایی باشد.

بورس هفته را منفی تمام کرد
بازار سرمایه در آخرین روز کاری هفته همانند اغلب روزهای اخیر افت کرد؛ به طوری 
که شاخص کل با کاهش بیش از ۲۱ هزار واحد به رقم دو میلیون و ۶۳۷ هزار واحد 
رسید.به گزارش ایسنا، روز چهارشنبه شاخص کل بورس اوراق بهادار تهران ۲۱ هزار 
و ۶۲ واحد افت کرد و به رقم دو میلیون و ۶۳۷ هزار و ۱۷۵ واحد رســید.در آخرین 
روز کاری هفته شاخص هم وزن نیز ۹۰۸۲ واحد کاهش داشت و در عدد ۸۲۷ هزار و 
۱۶ واحد ایستاد.امروز تعداد سهام مثبت بورس ۱۷ عدد و سهام منفی ۳۰۳ عدد بود. 
تعداد خریداران به بیش از ۴۴ هزار نفر رسید. به طور کلی بازار ۰.۷۹ درصد کاهش 
داشت. همچنین امروز ۳۰۷ هزار فقره معامله به ارزش حدود ۱۰ هزار میلیارد تومان 
در بازار ســهام انجام شد.فملی بیشــترین تاثیر مثبت را بر شاخص بورس داشت اما 
نــوری و فارس اثر منفی ایجاد کردند. از نمادهای پرتراکنش نیز می توان به خســاپا، 
وبملت و وتجارت اشــاره کرد.روز چهارشنبه شاخص فرابورس ایران هم کاهش ۱۷۵ 
واحد را تجربه کرد و به ۲۴ هزار و ۴۷۶ واحد رســید. تعداد معاملات امروز فرابورس 
۱۳۸ هزار فقره و ارزش آن ۳۰ هزار میلیارد تومان بود.نقشــه بورس ـ چهارشنبه ۱۸ 
تیر ۱۴۰۴ آریا و ومپنا بیشترین تاثیر منفی را بر شاخص فرابورس داشتند اما آریان 

اثر مثبت ایجاد کرد. نان، مهــر و فزر نیز از نمادهای پرتراکنش فرابورس بودند.تالار 
شیشه ای از روز سه شــنبه )۱۹ فروردین( پس از اعلام خبر گفت وگوی غیرمستقیم 
ایران با ایالات متحده که روز ۲۳ فروردین در عمان آغاز شــد روند صعودی به خود 
گرفت.پیش از آن بازار ســهام در ایران از روز دوم آبان ۱۴۰۳ صعودی شــده بود و 
در ادامه، رکوردهای جدیدی را به ثبت رســاند. اما از ۲۲ دی ماه به بعد دچار نوسان 
کاهشــی شــد. روز ۲۳ دی ماه کانال ۲.۹ میلیون را از دست داد. در هفته های پایانی 
سال گذشته این بازار بین کانال ۲.۷ تا ۲.۸ میلیون واحد در نوسان بود و چهار مرتبه 
کانال ۲.۸ میلیون را از دســت داد. ۲۱ اسفند نیز به پایین کانال ۲.۷ میلیون سقوط 
کرد که ۲۵ اســفند مجــددا آن را تصاحب کرد. ۱۹ فروردیــن ۱۴۰۴ به کانال ۲.۸ 
میلیون صعود کرد. ۲۴ فروردین پس از حدود ۹۰ روز مجددا از مرز ۲.۹ میلیون واحد 
گذشت. روز ۳۰ فروردین ۱۴۰۴ برای اولین بار وارد کانال سه میلیون واحد شد، یکم 
اردیبهشت به ۳.۱ میلیون واحد رسید، ۲۳ اردیبهشت کانال ۳.۲ میلیون واحد را فتح 
کرد اما ۳۰ اردیبهشت آن را از دست داد. روز ۱۷ خرداد نیز کانال ۳.۱  میلیون را از 
دســت داد. همچنین روز ۱۹ خردادماه به پایین کانال سه میلیون واحد سقوط کرد. 
روز ۸ تیــر نیز به کانال ۲.۸ میلیون واحد افتاد، ۹ تیر به کانال ۲.۷ میلیون عقب گرد 
کرد، ۱۱ تیر وارد کانال ۲.۶ میلیون واحد شــد. ۱۶ تیرماه کانال ۲.۷ میلیون را پس 

گرفت و ۱۷ تیر مجددا آن را از دست  داد.

ایسنا/کردســتان معاون بهبود تولیدات گیاهی ســازمان جهاد کشــاورزی استان کردســتان از دیم خیز بودن ۸۸ درصد از مزارع 
اســتان خبر داد و اعلام کرد که این ســازمان در تلاش است تا با اجرای طرح های توســعه آبیاری، این میزان را کاهش دهد؛ با 
این حال تا زمان دســتیابی به این هدف، تمرکز اصلی بر حداکثر استفاده از ظرفیت های کشاورزی دیم قرار گرفته است.احمدی، 
چهارشــنبە ۱۸ تیر در نشست با رییس مرکز تحقیقات کشــاورزی دیم کشور، با اشاره به رویکرد فعلی این سازمان، اظهار کرد: 
تمام تمرکز ما بر مزارع دیم معطوف شــده اســت کە در همین راســتا، رویکردهایی چون کشــاورزی حفاظتی، کشت مستقیم، 
حفظ بقایای گیاهی و تناوب زراعی را در دســتور کار داریم.بە گزارش ایســنا و به نقل از روابط عمومی جهاد کشــاورزی کردســتان، وی افزود: متوسط عملکرد در مزارع 
دیم برای محصول گندم در اســتان کردســتان ۱.۵ تن در هکتار اســت که در برخی مناطق این رقم تا ۴.۵ تن نیز می رســد که این تفاوت عملکرد نشــان می دهد ما هنوز 
جای کار بســیاری برای افزایش بهره وری داریم و باید با تلاش مضاعف این شــکاف را پر کنیم.معاون بهبود تولیدات گیاهی ســازمان جهاد کشــاورزی استان کردستان در 
پایان به اقدامات انجام شــده در زمینه کشــت مکانیزه، به کارگیری بذور اصلاح شده و اجرای به موقع کشاورزی اشــاره کرد و از مرکز تحقیقات کشاورزی به دلیل همکاری 

و ارائه دســتاوردهای تحقیقاتی که کمک شــایانی به پیشبرد اهداف این سازمان داشته است، تشکر و قدردانی کرد.

بر اساس گزارش مرکز پایش منابع انرژی تجدیدپذیر و تولیدپراکنده، نیروگاه های تجدیدپذیر رویت پذیر کشور در سه ماه 
نخست سال جاری بالغ بر ۸۳۶ گیگاوات ساعت از سبد انرژی برق کشور را تامین کردند.به گزارش ایسنا، انرژی تولیدشده 
نیروگاه های تجدیدپذیر رویت پذیر در مرکز پایش منابع انرژی تجدیدپذیر و تولیدپراکنده در سه ماه نخست سال ۱۴۰۴ 
بالغ بر ۸۳۶ گیگاوات ساعت گزارش شده است که نسبت به مدت مشابه در سال گذشته )۱۴۰۳( ۳۰ درصد رشد را نشان 
می دهد.بر همین اساس نیروگاه های خورشیدی با تولید ۴۶۹ گیگاوات ساعت انرژی،  رشد قابل توجه ۷۷ درصدی نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته داشته است.همچنین نیروگاه های بادی ۲۷۵ گیگاوات ساعت، برقآبی کوچک ۷۶ گیگاوات ساعت، 

توربین انبساطی ۱۲ گیگاوات ساعت و زیست توده ۴ گیگاوات ساعت انرژی تولید کردند.
این گزارش حاکی است؛ شرکت های برق منطقه ای به ترتیب اصفهان ۲۶۰ درصد، هرمزگان ۱۲۰ درصد، باختر ۹۲ درصد، 
کرمان ۷۰ درصد و یزد ۵۹ درصد بیشترین رشد تولید در سه ماه ابتدای سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

داشته اند.

معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشــاورزی استان:

رشد ۳۰ درصدی تولید نیروگاه های تجدیدپذیر ٨٨ درصد مزارع کردستان دیم خیز است
کشور
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تهران - ایرنا - فناوران یک شرکت دانش بنیان با تولید کنتور گاز هوشمند 
با دقت بالا در کشور، امکان مدیریت صحیح مصرف انرژی را فراهم کردند.
به گزارش گروه علم و آموزش ایرنا ، محمدرضا جعفری مدیرعامل شرکت 
کنترل گاز اکباتان درمورد تولید کنتورهای گاز با دقت بالا توسط متخصصان 
این شرکت دانش بنیان اظهار داشت: این محصول دانش بنیان در راستای 
نیاز کشــور به کنتورهای با دقت بالا و اراده شــرکت ملی گاز ایران برای 
هوشمند سازی کنتورهای مشترکان برای مدیریت مصرف تولید و تجاری 
سازی شده است.وی به هوشمندی و امکان دریافت تحلیل های دقیق جهت 
مدیریت مصرف گاز توسط این محصول اشاره کرد و افزود: کنتور هوشمند 
ساخت داخل، امکان قرائت از راه دور همه لوازم اندازه گیری گاز، آب و برق 
و پائین آوردن هزینه قرائت را به همراه دارد.این فناور قابلیت تشــخیص 
چرخش کنتور )تشخیص دستکاری(، سنسور دما با دقت ۰.۱ درجه سانتی 
گراد، دیجیتال، رنج وســیع دمایی ۴۰- تا ۱۲۵+، زمان پاسخ دهی کوتاه، 
مصرف بســیار پایین، برخورداری از صفحه نمایش گرافیکی LED قابلیت 
نمایش دو زبان فارسی و انگلیسی، قابلیت دریافت رمز عبور به منظور ورود 
به منوی تنظیمات، قابلیت باز و بســت شیربرقی در محل و یا از راه دور، 
قابلیت نمایش ۷۰ روز گاز را از ویژگی های منحصر به فرد و رقابتی کنتور 
هوشمند ســاخت ایران بیان کرد.جعفری ادامه داد: قابلیت نمایش میزان 
مصرف تصحیح شده، میزان مصرف تحت هشدار، رویدادها، حالت کنتور، 
وضعیت باتری، ساعت و تاریخ، قابلیت تشخیص باز شدن در، حافظه پایدار 
و حفظ داده ها با قطع برق به مدت ۲۰ سال برخورداری از ماژول هوشمند 
با عمر باتری بسیار بالا و ماژول مخابراتی مبتنی بر فناوری LoRa، قابلیت 
همخوانی با سایر بسترهای مخابراتی استاندارد IoT و سامانه یکپارچه نرم 
افزاری با قابلیت مدیریت از راه دور از دیگر ویژگی های کنتور هوشــمند 
تولیدی است.وی درباره نحوه ارتباط با این کنتور نیز اظهار داشت: از آنجایی 
که نوع و ویژگی های شبکه مخابراتی، وابسته به شرایط فیزیکی، جغرافیایی 
و نیازهای بهره بردار سیســتم است، کنسرســیوم شرکت های کنترل گاز 
اکباتان و آریا همراه ســامانه، قادر است با مهندسی شرایط و نیازهای هر 
 ،NB-IoT LoRa،پروژه، بسترهای مخابرتی متفاوتی را با استفاده از بسترهای
۳G/GPRS، ZigBee، WiFi، M-BUS، RS۴۸۵ و … جهت تبادل اطلاعات با 
سیســتم مرکزی، طراحی و پیاده سازی کند.مدیرعامل این شرکت دانش 
بنیان ادامه داد: شبکه مخابراتی NB-IoT یکی از جدیدترین فناوری های 
مخابراتی برای کاربردهای اینترنت اشــیاء است که دارای هزینه کم، برد 
بســیار زیاد و توان مصرفی بسیار کم اســت که وجود این مزیت ها باعث 
می شود برای بسیاری از کاربردهای IoT بر سایر تکنولوژی های مخابراتی 
ترجیح داده شود.جعفری همچنین گفت: در شهرک های بزرگ که موضوع 
مهم، مقرون به صرفه بودن طرح است، طراحی سیستم مخابراتی به نحوی 
که کمترین هزینه را به دنبال داشــته باشد بســیار حائز اهمیت است. از 
طرف دیگر، یک سیســتم مخابراتی نیاز به قابلیت اطمینان بالا در تبادل 
اطلاعات دارد. این کنسرسیوم به عنوان یکی از پیشروان صنعت IoT تلاش 
دارد کارآمدترین و مقرون بــه صرفه ترین راهکارها را در زمینه طراحی و 
پیاده سازی شبکه های مخابراتی جهت استفاده در شبکه های هوشمند ارائه 
دهد.وی به صرفه جویی ارزی قابل توجه حاصل از تولید کنتور هوشــمند 
اشاره کرد و افزود: سهم ارزبری در قطعات الکترونیک قابل توجه است و از 
آن جایی که بخش اصلی این محصولات، وارداتی هستند، تولید داخلی آن 
حدود ۵۰ درصد کاهش قیمت را نســبت به نمونه های وارداتی به همراه 
دارد.مدیرعامل شرکت کنترل گاز اکباتان مهم ترین ویژگی این محصول را 
جلوگیری از هک شدن این کنتورها و ایجاد نشدن مشکل در مسیر خدمات 
رســانی این سازمان ها به مشترکان ایرانی عنوان کرد و اظهار داشت: اخذ 
گواهی پدافند غیر عامل و افتا از دیگر ویژگی های این محصول به شــمار 
می رود. طراحی پلتفرم کنترل و مدیریت هوشمند کنتورهای گاز در کشور. 
کســب رتبه نخست وزارت نفت در تولید بار اولنصب کنتورهای هوشمند 
گاز با اولویت مشترکان پرمصرف. رونمایی از ۶ محصول دانش بنیان با حضور 
رییس صندوق نوآوری و شــکوفایی. جعفری درباره سهم این محصول از 
صرفه جویی های داخلی سرمایه های ملی هم گفت: قطعاً تولید این محصول 
در تیراژ بالا غیر از مزایای امنیتی و کاهش ۵۰درصدی بهای تمام شده، به 
حفظ بهتر سرمایه های انرژی کشور کمک می کند. وی به میزان اشتغال 
ایجاد شــده توسط شرکت کنترل گاز اکباتان اشاره کرد و افزود: در واحد 
کنتور در حال حاضر حدود ۱۲۰ نفر شاغل هستند و اگر بخش هوشمند نیز 
راه اندازی شود، حدود ۱۰۰ نفر نیز در آن به کارگیری خواهند شد. براساس 
گزارش معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، این 
فعال حوزه فناوری به نقش دســتگاه های بهره بردار در حمایت از تولیدات 
دانش بنیــان بار اول با راه کارهایــی از جمله تضمین خرید و یا اعطای وام 
هــای کم بهره از طریق صندوق ها و اعتبارات بانکی اشــاره کرد و یادآور 
شد: منابعی مانند تبصره ۱۶ و ۱۸ در قالب قوانین مختلف از جمله جهش 
تولید دانش بنیان، نقش اساسی در تولید این دست محصولات ایفا می کند.

دستاوردی دیگر از دانش بنیان های ایرانی؛

کنتور گاز هوشمند با قابلیت قرائت 
از راه دور و مدیریت مصرف انرژی 

ساخته شد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

فریاد!!!

هامر برقی جنرال موتورز برای ارتش امریکا معرفی شد

دپارتمان دفاعی جنرال موتور )GMD(  طرح پیش تولید از شاسی بلند الکتریکی مخصوص ارتش را رونمایی کرده است. این خودروی برقی، نسخه ی ویژه از هامر EV محسوب 
می شود. طبیعتا بزرگ ترین خودروساز امریکا، قراردهای همکاری متعدد با ارتش امریکا دارد. در گروه جنرال موتورز، زیرمجموعه ای به نام GMD از اواسط قرن ۲۰ میلادی 
تاسیس شده است که مخصوص طراحی و تولید خودروهای نظامی است. علاوه بر محصولات مورد نیاز ارتش، تجهیز وسایل نقلیه برای پلیس نیز توسط GMD انجام می شود. 
انواع شورلت سیلورادو، کلرادو و تاهو ساخت GMD، هم اکنون در ارتش و پلیس امریکا فعال هستند. استفاده از خودروهای برقی با کاربری نظامی، به تازگی توسط دولتمردان 
ایالات متحده مطرح شده است. در ظاهر، کاستی هایی مثل سرعت شارژ و عدم دسترسی به منابع انرژی برق در شرایط جنگی، حضور مدل های الکتریکی در ارتش ها را 
مبهم جلوه می دهند؛ اما حضور خودروهای سبز در عملیات نظامی، نکات مثبت هم دارد. طبیعتا قرار نیست برقی ها به طور کامل جای گزینی احتراقی ها شوند؛ بلکه از این 

فناوری به عنوان ابزار جانبی برای مصارف خاص استفاده خواهد شد.

دوبرابر شدن پاداش تیم ها برای حضور در کوپاآمه ریکا
اتحادیه فوتبال آمریکای جنوبی از دوبرابر شدن پاداش تیم ها برای حضور در کوپاآمه ریکا خبر داد.به گزارش ایسنا، رقابت های کوپاآمه ریکا قرار است امسال در آمریکا برگزار 
شود و علاوه بر تیم های حاضر قاره آمریکای جنوبی، شش تیم از کونکاکاف و آمریکای شمالی نیز در این رقابت ها حاضر خواهند بود. بازی افتتاحیه ۲۰ ژوئن در استادیوم 
مرسدس بنز در آتلانتا بین آرژانتین و کانادا خواهد بود.اتحادیه فوتبال آمریکای جنوبی اعلام کرد قهرمان کوپاآمه ریکا ۱۶ میلیون دلار دستمزد به دست خواهد آورد. هر ۱۶ 
تیم نیز برای شرکت در این رقابت ها دو میلیون دلار درآمد کسب خواهد کرد. بنابراین مجموع جایزه این دوره از رقابت ها ۴۰ میلیون دلار خواهد بود که دو برابر بیشتر از 

دوره قبلی این رقابت ها در سال ۲۰۲۱ است. در دوره قبلی مجموع پاداش و جوایز اختصاص داده شده به تیم ها )۱۹.۵ میلیون دلار( بود.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب رودخانه مه آلود
کتاب رودخانه مه آلود و داســتان های دیگر شــامل ۱۴ داستان 
کوتاه از یک نویســنده ی توانای ژاپنی ســت که در آن ها می توان 
امتزاج روح ژاپنی با سبک غربی را نظاره کرد. شاید این داستان ها 
دریچه ای بودند برای پیدایش نویسندگان بزرگ نسل کنونی ژاپن. 
دوپو کونیکیدا نویسنده ی ژاپنی که اطلاعات بسیار کمی از ابتدای 
زندگی او در دسترس اســت، طبق پذیرفته شده ترین گفته ها در 
سال ۱۸۷۱ متولد شد. تجربیات ابتدایی او از زیستن در دل روستا 
و هم زیستی با عناصر طبیعت در شکوفایی قلمش نقش به سزایی 
داشــت و همان طور که بعدها در آثارش نمایان شــد نوشتارش 
همواره بازتاب دهنده ی پیوند ناگسســتنی روحش با طبیعت بود. 
دوپو همانند بسیاری از جوانان هم عصرش در ابتدا راهی توکیو شد 
و با پیمودن و آزمودن خود در چندین رشته از جمله حقوق و زبان 
انگلیسی تلاش کرد تا جاه طلبیش را ارضا کند، اما این نوشتن بود 
که همواره در مسیر سرنوشت، او را به سوی خود می کشید. آنچه 
امروز ما از زندگی این نویســنده می دانیم به طور کامل در کتابی 
با نام »آن روزها« که زندگینامه ی دوپوست و ژوئن ۱۹۰۶ منتشر 
شــد، آمده است. در ابتدای کتاب رودخانه مه آلود ناشر انگلیسی حدود چهل صفحه از تجربیات زندگی دوپو نوشته است. اینکه 
چگونه نویسنده شد و چگونه تقریبا در تمام آثارش از تجربیات خود برای نوشتن داستان استفاده کرده است. خواندن این چهل 
صفحه علاوه بر اینکه شــما را با خاستگاه جهان بینی و سرگذشت نویسنده آشنا می کند، خود همانند داستانی کوتاه و پرکشش 
از عمر کوتاه اما پرمایه ی دوپو کونیکیداســت. آنچه در نهایت در خاطر خواننده می ماند تصویر بی تکراری از دل داســتان هایش 
است. پسرکی کندذهن که می خواست پرواز کند، پیرمرد قایقرانی که صدایش را گم کرده بود، پسری که با یک کتاب خودسازی 
توانســت رشد کند و موفق شود و آن مردم فراموش نشــدنی تصاویری هستند که این نویسنده ی ژاپنی با قلم خود به زیباترین 
وجه آن ها را بر بوم خاطرتان نقاشــی می کند.سبک ناتورالیستی اکثر داستان ها به شما یادآور می شود که باید خواننده ای صبور 
باشید. این کتاب را به دو دسته از خوانندگان پیشنهاد می کنم. یکی آن هایی که به داستان کوتاه علاقه دارند و دیگری کسانی که 
شناخت هرچند مختصری از ادبیات ژاپن و عناصر آن دارند. امیدوارم از خواندن این مجموعه داستان خاطرات شیرین و تصاویر 

به یاد ماندنی در ذهنتان باقی بماند.

دیوید لینچ 
دیوید لینــچ را می توانیم یکی از بهترین کارگردان های حال 
حاضر جهان بدانیم. این فیلمســاز بزرگ، با آثار خود ما را به 
دنیایی عجیب و غریب می بــرد. او جامعه را تکه تکه کرده و 
ســپس از درون به آن می نگرد. او با کمک عناصر ســوررئال 
دنیــای درونی شــخصیت هایش را کاوش می کنــد. دنیای 
فیلم هــای لینچ منطــق خــودش را دارد و از قوانین رویاوار 
خــودش پیروی می کند. تنها با نگاهی به کارنامه دیوید لینچ 
می توانیم با اطمینان بگوییم که او باید جایگاهی در فهرست 
بهتریــن کارگردانان جهان داشــته باشــد. اگرچه فیلم های 
لینچ موفقیت بزرگی در گیشــه کسب نکرده اند ولی همیشه 
محبوب منتقدان و فیلم دوســتان بوده اند. در سال ۲۰۰۳ در 
یک نظرســنجی که از منتقدان فیلم در سراســر دنیا توسط 
روزنامه گاردین انجام گرفت، دیوید لینچ به عنوان بزرگ ترین 
فیلم ســاز زندهٔ دنیا برگزیده شد.]۱[ فیلم های وی پر است 
از نمادهای سورئالیســتی، ســکانس های رؤیاگونه و نظایر آن. وی در نقاشی و مجسمه سازی و موسیقی نیز آثاری دارد. 
وی فیلم های هشت و نیم )فدریکو فلینی(، سانست بلوار )بیلی وایلدر(، تعطیلات موسیو اولیو )ژاک تاتی(، پنجره عقبی 
)آلفرد هیچکاک(، این یک هدیه است )نورمن زد مک لئود(، آپارتمان )بیلی وایلدر(، جاده )فدریکو فلینی(، لولیتا )استنلی 
کوبریک(، جادوگر شــهر از )ویکتور فلمینگ(، اشتروشک )ورنر هرستوگ( و سرگیجه )آلفرد هیچکاک( را محبوب ترین 
فیلم های زندگی خود نام برد. لینچ در خانواده ای از طبقه متوسط در میزولا، مونتانا زاده شد. بیشتر دوران کودکی وی در 
مسافرت در ایالات متحده سپری شد تا زمانی که برای تحصیل نقاشی به آکادمی هنرهای زیبای پنسیلوانیا در فیلادلفیا 
رفت و در آن جا به ســاختن فیلم های کوتاه روی آورد. وی ســپس به لس آنجلس، کالیفرنیا رفت و در آن جا اولین فیلم 
بلند خود کله پاک کن، اثری سوررئال در ژانر ترسناک را ساخت که به فیلمی کالت بدل گشت. لینچ می گوید که کارهای 
او از بسیاری جهات بیشتر به فیلمسازان اروپایی شبیه است تا آمریکایی؛ وی باور دارد که بیشتر فیلم هایی که »روح را 
به هیجان و رقص می آورند« متعلق به کارگردانان اروپایی بوده اند. وی فیلمسازانی مانند استنلی کوبریک، فدریکو فلینی، 
ورنر هرتســوک و ژاک تاتی را تحســین می کند. او همچنین اظهار کرده که فیلم سان ست بلوار بیلی وایلدر و لولیتای 

کوبریک از فیلم های مورد علاقه او هستند.

فرهنگ

با برگزاری رویداد »پتروفن« شرکت های دانش بنیان با حدود 
۲۳۰ نیاز صنعت پتروشــیمی در ۷ حوزه آشنا می شوند تا 
نیازهای این حوزه از سوی فناوران کشور بومی سازی شود.به 
گزارش ایسنا، رضا سلطانعلی زاده در نشست خبری رونمایی 
از پوســتر رویداد پتروفن، با بیان اینکه این رویداد با شعار 
»پتروشیمی در مسیر نوآوری« برگزار می شود، افزود: رویداد 
پتروفن از ۱۲ تا ۱۴ آذر ماه در سالن همایش های بین المللی 
صدا و سیما با هدف تقدیر از شرکت های دانش بنیان فعال 
در حوزه نفت و فناوری برگزار می شود.وی با بیان اینکه این 
رویداد فناورانه با دو رویکرد برگزار می شــود؛ رویکرد اول را 
»هم افزایی بین دستگاه ها« و رویکرد دوم را »برقراری ارتباط 
بین شــرکت های دانش بنیان و احصــاء نیازهای فناورانه« 
ذکر کرد و یادآور شــد: این رویداد به دنبال اقتصادی کردن 
محصولات و فناوری های شــرکت های دانش بنیان فعال در 
حوزه پتروشیمی اســت و هلدینگ خلیج فارس به عنوان 
بزرگترین شرکت بورسی کشور، می تواند به مثابه یک بازار 
بزرگ برای این شــرکت ها عمل کند.سلطانعلی زاده معرفی 
محصولات مرتبط با نیازهای حوزه پتروشــیمی تولیدشده در شرکت های دانش بنیان به شرکت های هلدینگ را از مزایای حضور 
شــرکت های دانش بنیان در این رویداد نام برد و خاطر نشــان کرد: برگزاری پنل های تخصصی از دیگر برنامه های جنبی رویداد 
پتروفن اســت. این پنل ها با رویکردهای عرضه ظرفیت شــرکت های دانش بنیان و پتانسیل های آن و الزامات و نحوه همکاری با 
هلدینگ خلیج فارس همراه خواهد بود.دستیار معاون علمی رئیس جمهوری در حوزه توسعه بازار اقتصاد دانش بنیان و دبیر رویداد 
»پتروفن« در نشست رونمایی، گفت: ۹ هزار و ۲۸۰ شرکت دانش بنیان در زیست بوم فناوری فعالیت دارند که بیش از ۱۰ درصد 
از این شرکت ها در حوزه پتروشیمی فعالیت می کنند.در این نشست همچنین حسن نشان زاده، معاون کسب و کار و برنامه ریزی 
یکی از شرکت های بخش خصوصی فعال در حوزه پتروشیمی، اظهار کرد: اسناد بالادستی ما بر حمایت از شرکت های دانش بنیان 
و قدرتمند شدن آنها تاکید دارد و ما باید خود را به اهداف و چشم اندازهای مندرج در افق ۱۴۰۴ نزدیک تر کنیم؛ چرا که از نیروی 

انسانی، دانش و فناوری در حد مطلوبی برخوردار هستیم. 

دانش بنیان ها در جریان ۲۳۰ نیاز حوزه 
پتروشیمی قرار می گیرند
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مراسم اختتامیه هفدهمین دوره بازی های پارالمپیک از ساعت ۲۲ به وقت تهران با حضور رئیس جمهور فرانسه در استادیوم استادوفرانس پاریس برگزار شد.
به گزارش خبرنگار اعزامی ایسنا، مراسم اختتامیه هفدهمین دوره بازی های پارالمپیک از ساعت ۲۲ به وقت تهران در استادیوم استادوفرانس پاریس با حضور 
امانوئل مکرون رییس جمهور فرانسه و پارسونز رییس کمیته بین المللی پارالمپیک برگزار شد.این مراسم  با وجود بارش شدید باران راس ساعت مقرر آغاز 
شد و نمایندگان کشورها با حمل پرچم  کشورهای خود در جایگاه قرار گرفتند.رمضان صالحی ملی پوش پرافتخار تیم والیبال نشسته پرچمدار کاروان فرزندان 

ایران در این مراسم بود

اختتامیه پارالمپیک ۲۰۲۴ پاریس برگزار شد

ورزشی
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X۸ دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X۸ شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X۸ با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰۸ برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹۸۸ فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰۸(، قصه های وقت خواب )۲۰۰۸(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴۸۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱۸ و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱۸ جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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ورزشی

4 صفحه    سال بیستم ویکم    شماره  5707

یووه آماده فسخ قرارداد ولاهوویچ
یوونتوس آماده است قرارداد دوشان ولاهوویچ را فسخ کند.به گزارش ایسنا، دوشان ولاهوویچ از زمان انتقال ۸۳.۵ میلیون یورویی از فیورنتینا به 
یوونتوس در ژانویه ۲۰۲۲ پر فراز و نشیب ظاهر شده است. او در ۱۴۵ بازی در مجموع ۵۸ گل برای این تیم به ثمر رسانده است.به نقل از جان لوکا 
دی مارتزیو، خبرنگار، این مهاجم صربستانی مشتریان زیادی پیدا کرده و با توجه به بحران مالی یوونتوس احتمال فروشش زیاد است. رئال مادرید، 
پاری سن ژرمن، بایرن مونیخ و چلسی تیم هایی هستند که گمانه زنی درباره حضور ولاهوویچ در آنها زیاد است.باشگاه تورینی در روزهای اخیر به این 
بازیکن پیشنهاد فسخ قراردادش را ارائه کرده است. در روزهای آتی جلسه ای بین دو طرف برگزار خواهد شد تا درباره آینده این بازیکن ۲۵ ساله 
صرب در یوونتوس صحبت شود.ترانسفرمارکت ارزش این بازیکن را ۳۵ میلیون یورو تخمین زده است. یوونتوس ژانویه ۲۰۲۲ مبلغ ۸۳.۵ میلیون 
یورو برای انتقال این بازیکن از فیورنتینا پرداخت کرد. این در شرایطی است که یوونتوس هفته قبل اعلام کرد جاناتان دیوید پس از اتمام قراردادش 

با باشگاه فرانسوی لیل به صورت آزاد راهی یوونتوس خواهد شد. دیوید ۲۵ساله با امضاء قراردادی پنج ساله با بیانکونری موافقت کرده است.


